
 

 

 

 Referat af bestyrelsesmøde den 17. januar 2013 

Til stede Niels Chr. Sidenius, Flemming Knudsen, Poul Holst Jensen, Stefan Møller Christiansen, 

Bodil Primsø, Jørgen Lang, Lis Vivi Fonnesbæk Hansen, Peder Filskov, Casper B. Veile, Mathilde 

Tarp - Havmose, Lone Sandholdt Jacobsen, Tine Ørum Secher, Dinna Balling, Kim Kjærgaard.  

 

Ad. 1: Godkendelse af dagsordenen 
 

Dagsorden blev godkendt. 

Ad. 2: Underskrivning af referat fra bestyrelsesmødet den 10. december 2012. 
 

Referatet blev godkendt og skrevet under. 

Ad. 3: Præsentation af skolens nye rektor Lone Sandholdt Jacobsen samt nyt medlem af 
bestyrelsen Bodil Primsø. 
 
Kort præsentationsrunde af hele bestyrelsen. 
 
Der vil d. 1. feb. 2013 være en velkomstreception for Lone Sandholdt Jacobsen. 

 
Ad. 4: Med udgangspunkt i notat om skolens profil fra marts 2011 (bilag 1) drøftes skolens 
muligheder og udfordringer. 

 
Lone Sandholdt Jacobsen: Det handler selvfølgelig helt overordnet om at opnå de bedst mulige 
faglige resultater og have så mange elever som muligt, der har Viby Gymnasium som 1. prioritet. 
Der skal især være fokus på elever med særlige talenter og elever med særlige behov, og 
kerneydelsen/undervisningen skal være så god som muligt og altid være i centrum. 
Lone Sandholdt Jacobsen vil ud og overvære alle læreres undervisning og bl.a. se på, hvordan 
globalisering og eksternt samarbejde er implementeret i undervisningen. 
 
Elevrepræsentanterne Casper Veile og Mathilde Tarp – Havmose finder Lone Sandholdt 
Jacobsens fokusområder interessante. Mathilde Tarp – Havmose påpegede, at det er meget vigtigt 
at huske elever med særlige behov. 
 
Niels Chr. Sidenius gjorde opmærksom på, at bestyrelsen flere gange har drøftet profilarbejdet og 
indsatsområder, og man har bl.a. drøftet, om skolen i en periode udadtil har fokuseret for meget på 
talentarbejdet. Måske på bekostning af det sociale. 
 
Bodil Primsø tilføjede, at det er vigtigt at få historier ud om f.eks. mønsterbrydere. 
 
Jørgen Lang var enig i, at fokuseringen på det bedste resultat, 1. prioritetselever og kerneydelsen 
er en god vej at gå. Han foreslog også Lone Sandholdt Jacobsen, at man skulle fortælle historier 
om den gode gymnasietid og om det sociale miljø. 
 



 

Casper Veile og Mathilde Tarp – Havmose tilføjede, at eleverne efterspørger arrangementer på 
tværs af klasser eller studieretningsarrangementer. 

 
Stefan Møller Christiansen fandt det meget positivt, at Lone Sandholdt Jacobsen vil overvære 
undervisningen. Sydbyens skoler glæder sig til samarbejdet. Viby Gymnasium er blevet meget 
synlig de senere år. 

 
Lone Sandholdt Jacobsen glæder sig også til samarbejdet med folkeskolerne og vil undersøge, om 
Ny Nordisk Skole-tanken kan bruges her. 
 
I forhold til profilområdet ”Eksternt samarbejde” orienterede Tine Ørum Secher om skolens 
deltagelse i AT-innovationsprojektet og i regionens innovationsprojekt. Disse projekter har gjort det 
nemmere at implementere arbejdet med eksterne samarbejdspartnere i den daglige undervisning. 
Innovation som arbejdsform og tankegang er meget spændende, og vi arbejder allerede med at 
inddrage innovation i flere sammenhænge. Skolens Løbeklub er også et andet nyt tiltag, der nok 
især kan styrke det sociale miljø på skolen. 

 
 

Ad. 5: Orienteringspunkter: 
 
a. Åbent Hus den 28. januar 

 
Kim Kjærgaard orienterede om arrangementet. Det er et meget vigtigt arrangement for skolen, 
hvor det især er stemningen, der er afgørende for de besøgendes indtryk af skolen. 

 
Mathilde Tarp – Havmose tilføjede, at det vil være godt, hvis man kunne skabe en stemning som til 
vores morgensamlinger. 

 
Det er ifølge Lis Vivi Fonnesbæk Hansen også vigtigt, at der er mange elever til stede. For 
kommende elever betyder det meget at møde elever, der kan fortælle om undervisningen og 
skolen. 

 
b. Juniortalentakademi  

 
Dinna Balling havde d. 17/1 2013 sendt udbetalingsanmodning på de første 100.000 kr. fra 
Industriens Fond. Der har de sidste par dage været megen medieomtale af projektet. 

 
c. Ombygning af administrationen 
 
Det gamle lærerværelse og den nuværende administration er under ombygning. Ombygningen 
forventes først helt færdig til sommer. 

 
 

Ad. 6: Meddelelser fra 
 
a. Formanden 
Niels Chr. Sidenius afventer et forsikringstilbud fra Tryg vedr. bestyrelsesansvar.  
 
b. Rektor 
Ingen meddelelser  
 
c. Elevrådet 



 

Der er blevet valgt ny formand og næstformand. Elevrepræsentanterne fortsætter indtil videre i 
bestyrelsen. 

 
d. Andre 
Ingen meddelelser 

 

 

 

 

 

Ref. Tine Ørum Secher 


